

REGIONSSERVICEKOMITÉ

RSK NA-DANMARK

Dagsorden RSK-møde 17. - 19. November 2017

1. Sindsrobøn

Afholdt

2. Præsentationsrunde

Brian Formand, Eva konstitueret oss Midtjylland, Ronnie næstformand HI Danmark, Steff Formand HI Danmark, Sanne formand OI Danmark, Carsten Konstitueret oss Syddanmark, Even oss Syddanmark, Kim osr Nordjylland, Gert observatør, Mogens konstitueret osr SOV, Lars vicekasser rsk, Berit osr København, Mia OU formand, Marie Louise sekretær rsk.

Afbud: RD, RDS, konstitueret osr Midtjylland

3. Oplæsning af De 12 Koncepter og NA's Visioner for Service

Oplæst

4. Oplæsning af dagens tekst, og et medlem deler om den

Læst og delt

5. Godkendelse af referat

Godkendt

6. Godkendelse af dagsorden

Godkendt

7. Workshop – Tradition 9 – Lars og Sanne

(a) Workshop

Afholdt

(b) Hvem har ansvar for afholdelse af Workshop – forslag om RSK selvransagelse - på næste RSK-møde?

Det besluttet at afholde selvransagelses workshop ved næste rsk møde I København og Sanne tilbyder at stå for denne.

8. Tilbage melding fra OSR-forum ud fra punkterne:

(a) Økonomi

i. SOV kan ikke godkendte budget – har forslag med

SOV og Nordjylland mener budgettet er urealistisk og SOV har sendt forslag til ændringer med sammen med osr rapport. Det drøftes under pkt. 12b. Syddanmark og København har ikke drøftet budgettet. Midtjylland har besluttet at udøve tillid til de enkelte underudvalg til at de bedre ved hvor der kan spares.

- ii. Syddanmark pengestrømmen i forbindelse med salg af litteratur: Hvordan kan det være at vi ikke allerede tjener penge på at sælge basis tekst I Danmark? Spørgsmålet ønskes taget med til EDM eller WSO. HI formand oplyser at der tjenes en lille smule på litteratur af salget af litteratur I Danmark. På verdensplan er der et budget på 8 millioner dollars heraf er de 700.000 dollars donationer og resten er salg af litteratur. Disse penge bruges til at producere og donere litteratur til mindre bemidlede lande der ikke selv har midler. OU formand oplyser at basis tekst koster 75 kr plus fragt I indkøbspris og den sælges for 110 kr. Endvidere oplyses der at alle indkøbspriser og regnskaber er frit tilgængelige via www.na.org. Et medlem oplyser at for år tilbage tog man I RSK en beslutning om at for hver euro rundede man op til 9 kr for at medregne fragt. Hvis man endte med et skævt tal blev der rundet op eller ned for at gøre det lettere for litteraturformændene at sælge denne. Dette blev besluttet fordi man ikke ønskede at tjene på litteratursalg. OU formand oplyser at der senere er truffet beslutning om at hæve prisen så der kom en minimal indtjening. Der fortælles at det forholdsvis lave overskud på litteratursalg I Danmark bruges på at udlevere startpakker, donere til grupper uden midler samt udlevering af litteratur på konventer. Et medlem oplyser at det er gruppernes ansvar at skaffe midlerne og donere til servicestrukturen. Heri ser han det største problem I forhold til pengeflowet. Der opfordres I øvrigt til at man holder sig opdateret ved at læse de forskellige rapporter og regnskaber der ligger frit tilgængeligt på www.na.org I henhold til 9. tradition. HI formand oplyser at i Danmark svarer donationerne til RSK til hvad der tjenes på de forskellige konventer I de forskellige områder. Således er det konventerne der betaler for servicestrukturen.

(b) Hvordan går det i OSK

Syddanmark: det fungerer rigtig godt, mange grupper er repræsenteret og mange gsr'er møder op, god ånd til møderne og posterne er besat. Der er oprettet et ungdomsmøde I området udsprunget af det opstartede ungdomsskype møde.

Midtjylland: et blomstrende osk, der er 13 grupper repræsenteret og som minimum 6 grupper er tilstede, posterne er generelt godt besat omend der mangler nogle suppleantposter, god ånd, hi-udvalg er stablet på benene og oi er pt lagt herunder men det meningen at oi senere skal være et selvstændigt udvalg. Er I gang med at se på om der skal afholdes en unity dag i midtjylland.

København: overordnet inde i en proces der er spændende og frustrerende med fokus på kommunikation. Der har været mange spørgsmål og forslag fra enkelte grupper mht. Gennemsigtigheden af regnskaber og hvordan pengene skal bruges, der arbejdes stadig på disse. Derfor har der ikke været enighed om at donere til rsk endnu. Der er nye grupper repræsenteret. Alle poster på nær to er besat.

Nordjylland: Der mangler en næstformand, hi formand og oi formand. Der er lukket et møde men møderne i Ålborg er blevet ret store. Fremgang i besøgene på konvent.

SOV: har haft en meget tung og hård tid. Der har været meget person fnidder og dårlig stemning på osk møderne. Det har sin oprindelse i valg af ny osr for området. I processen har man fundet ud af at forståelsen af begrebet konsensus har været medvirkende til dette og derfor laves der til næste osk en workshop om begrebet. Allerede med snakken har det løsnet op og der er valgt ny osr. Der er intet hi, oi eller ordstyrer. Pga. Problemerne er der ikke nok servicekræfter til at afholde unity dag og endvidere må de trække budet på servicekonferencen 2018.

(c) Ønsker til RSK

Syddanmark ønsker et større fokus på samarbejde med justitsministeriet mht. Afholdelse af HI møder på institutioner. Syddanmark ønsker at få lydbogen leveret hurtigst muligt.

(d) Tilbage melding på punkter fra sidste RSK-møde

Nordjylland bakker op om en facebook side det er et grundigt og godt stykke arbejde oi har lavet.

Midtjylland oplyser at det er ude i grupperne hvad de synes om en facebook side fra oi.

(e) Andet

- i. Midtjylland stiller spørgsmål ved hvor vidt det er okay at udenforstående anvender NA's logo og navn I henhold til 9. tradition og copyright.

Oi formanden retter henvendelse til facebook gruppen “the Na way DK” for at starte en dialog og giver en tilbagemelding til næste RSK.

- ii. Hvordan defineres konsensus/gruppesamvittighed?

I tradition 2 “det virker hvordan og hvorfor” defineres gruppesamvittighed således” en overgivelse og forståelse af åndelige principper erhvervet igennem arbejdet med NA's 12 trin”. Der står endvidere også “ Gennem udviklingen af en gruppesamvittighed vokser en klar gensidig forståelse eller konsensus frem. På grundlag af den forståelse, som en gruppe har opnået ved at være fælles om en gruppesamvittighed, kan den om nødvendigt skride til afstemning for at træffe beslutninger. I bedste fald fortsætter den dog diskussionen, indtil den når til enstemmighed”.

9. Administrationskomitéen orienterer

(a) Post/digital og fysisk

Ingen fysisk post. Digitalt kommer der konto oversigter osv.

(b) Opdatering omkring lydbog

Vice kasserer har 240 lydbøger på usb-stik med til rsk mødet. Han foreslår at osr'erne bliver enige om hvordan de skal fordeles. Det besluttet at hvert område tager den mængde usb sticks med de ønsker at købe og resten opbevares af vicekasserer. Osr Nordjylland foreslår at de første 5000 kr der kommer ind for salg af usb-sticks sættes til side til indkøb af 100 nye og de andre osr'er støtter op.

Der opfordres til at usb-sticken ikke kopieres da basic tekst er omfattet af copyright.

Oss Nordjylland som skulle have opdatering på webshop og salg af usb stick på denne er ikke tilstede.

(c) Deadline for indlevering af budget – Ændring af forretningsorden 4.1.D?

Der har tidligere været snak om at underudvalgene skulle vente med at indlevere budget til 1/9 istedet for 15/8 således at de kan budgettere med hvor det følgende års rsk-møder afholdes. Dette bliver vedtaget.

10. Regionsdelegerede

(a) Rapport fra Sommer EDM 2017 mm.

Ingen tilstede – det er blevet bemærket at der I rapporten nævnes 3 forskellige udenforstående foretagende ved navn og dette kan betragtes som en anbefaling og dette er RD og RDS blevet gjort opmærksom på og de tænker over dette fremmadrettet.

(b) Budget 2018

Det drøftes under pkt. 12b.

11. Rapport og budget fra underudvalgene

(a) Internetudvalget

i. Rapport

Der er ikke noget udvalg – kasser retter henvendelse til mødelisteansvarlig for at få ham til at fjerne kontaktformular punktet “formand internetudvalg” da denne er et autosvar.

ii. Budget 2018

Der er sat 2000 kr af som er til betaling for hosting af domænet www.nadanmark.dk osv.

iii. Navn

Punktet udgår.

(b) Oversættelsesudvalget

i. Rapport

Rapport gennemgås den kan ses på www.nadanmark.dk. Ou formanden spørger igen om det er okay der anskaffes en ny computer og dette besluttet. Den betales af ou's overskud for dette års budget.

ii. Budget 2018

Ingen spørgsmål

(c) Hospitaler & Institutioner

i. Rapport

Rapport gennemgås den kan ses på www.nadanmark.dk. Hi formanden oplyser endvidere I henhold til pkt. 8c at der er planlagt en ny mail til justitsministeriet for at følge op på et tidligere svar fra justitsministeren. Han ville henstille til direktoratet for kriminalforsorgen at de skulle kontakte Na men dette ikke er sket endnu.

ii. Budget 2018

Ingen spørgsmål

(d) Offentlig Information

i. Rapport

Rapport gennemgås og denne kan ses på www.nadanmark.dk. Der mangler I høj grad betroede tjenere og der ønskes erfaring og råd til hvordan der kommer flere betroede tjenere således at de mange ideer der er klar til at blive ført ud I livet kan sættes I gang. Der opfordres til at de enkelte osr'ere samt andre deltagere på mødet tager dette med tilbage til osk at der mangler betroede tjenere samt gøre mere ud af at forklare hvad det vil sige.

ii. Budget 2018

Oi formanden er enig I det forslag Sov har med til at minimere oi's budget ud fra en betragtning om at udvalget er blevet mindre.

12. Kassererens rapport

(a) Rapport/aktuelt regnskab

Rapport gennemgås og den kan ses på www.nadanmark.dk. Regnskabet godkendes af alle osr'ere.

(b) Samlet Budget 2018

Budgetoplæg gennemgås. Der debatteres hvorvidt beslutningen om at basere budgettet på de foregående 4 års indkomne donationer, fra mødet I August 2017, var rigtig da budgettet på denne måde kommer til at se urealistisk ud. Det bliver ikke tydeligt for det enkelte medlem at sætte sig ind I og forstå. Der foreslås at der til budgettet tilføjes den forventede kassebeholdning pr. 31/12 baseret på gennemsnittet af de foregående 4 års saldo på denne dato dette besluttet. Der foreslås også at opsætningen af det samlede regnskab og samlede budget ændres således at der vil være 3 kolonner et regnskab for foregående, et for indeværende og så budgettet for det kommende år for at fremme overskueligheden og gennemsigtigheden og dette godkendes.

På mødet I August 2016 blev det besluttet "Det besluttet at fremover laves budgetterne ud fra forventet udgift til transport på baggrund af sidste års udgift plus 10% til prisstigninger". Vicekasserer foreslår at der tilføjes "dog max 2 kr pr. kørt kilometer" og dette godkendes af samtlige osr'ere. Retningslinje 6b vil herefter lyde:

"RSK skal finansiere sine betroede tjenere og medlemmer af underudvalgs, dokumenterede rejse og logi udgifter i forbindelse med deres hverv. Budgetterne laves ud fra forventet udgift til transport på baggrund af sidste års udgift plus 10% til prisstigninger dog max 2 kr pr. kørt kilometer".

Oi's budget kan ikke godkendes. Regionsdelegeret budget kan ikke godkendes. Derfor kan det samlede budget ikke godkendes for nuværende.

Sov har indsendt forslag til ændringer og dette behandles sammen med andre forslag. Oi formanden udsender I henhold til disse forslag et nyt budget til kasserer som sender et nyt samlet budget til godkendelse I områderne. Sov har også foreslået at halvere posten uforudsete udgifter fra 10% til 5% hvilket godkendes af osr.

Det foreslås at budgettet for rd og rds udskilles fra det samlede budget forslag da det ikke er hensigtsmæssigt at lave et nyt budgetoplæg når de ikke er tilstede og dette godkendes. Det vedtages endvidere at henstille rd og rds til at udarbejde et nyt budgetforslag der er mere udspecificeret. Herunder udregne budgetforslaget efter den gældende retningslinje 6b.

Sov har foreslået at rd og rds ikke deltager I world service konference I 2018 på baggrund af at der ikke afholdes en servicekonference I dk der kan klæde rd'en på til og stemme om de forskellige forslag. Osr københavn og Nordjylland bakker op om dette. Hvorfor denne post ikke skal figurere I det kommende budget forslag.

Derfor vil det samlede budgetforslag kasserer sender ud til godkendelse I områderne når han har modtaget et nyt budgetforslag fra oi formanden **ikke** indeholde et budget for rd og rds.

13. RSK Info flyer/folder

OSK Nordjylland foreslår at vi laver en flyer angående RSK's funktion og hvad pengene bliver brugt på forklaret på håndgribelig måde for på den måde at sikre flere service kræfter. Osr'erne bliver bedt om at spørge I deres respektive osk hvad en sådan flyer/folder skal indeholde og tage disse punkter med tilbage til rsk mødet I april 2018.

14. Servicekonference i 2018? - Meddelse fra SOV

Der er ikke servicekræfter nok til at afholde konferencen. Osr'erne bliver bedt om at tage med tilbage til deres Osk om der er andre områder der ønsker at byde ind på en servicekonference I 2018.

15. Opdatering ang. RSK-møder 2018 fra områderne

Der er styr på det.

16. Med ud til områderne – På valg i april 2018

Osr'erne bliver bedt om at tage med tilbage til deres Osk om der er andre områder der ønsker at byde ind på en servicekonference I 2018.

Osr'erne bliver bedt om at spørge I deres respektive osk hvad en RSK info flyer/folder kan indeholde og tage disse punkter med tilbage til rsk mødet I april 2018.

Områderne opfordres til at komme med bud på afholdelse af rsk møder for 2019 til rsk mødet I april 2018.

På valg til rsk mødet april 2018: formand, næstformand, kasser, vice kasser, sekretær, vice sekretær, ou formand, oi formand. Service cv til disse poster skal være formanden i hænde senest 20/2/2018 og retningslinjer for opstilling kan læses i rsk's retningslinjer på www.nadanmark.dk.

Der opfordres til at de enkelte osr'ere samt andre deltagere på mødet tager dette med tilbage til osk at der mangler betroede tjenere I oi samt gøre mere ud af at forklare hvad det vil sige.

Osr'erne bliver bedt om at melde hurtigst muligt tilbage senest efter det førstkommende osk-møde til kasser om det nye reviderede budgetforslag kan godkendes I deres respektive osk.

17. Beslutninger der udsættes til næste møde

18. Eventuelt

Det besluttet at der på næste RSK møde ændres formulering mht. begrebet konsensus I retningslinjerne.

19. Runde om mødet

